
PROTOKÓŁ Nr XXIX/14
z XXIX posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 26 marca 2014 roku.

Sesja  Rady  Gminy  Mielnik  rozpoczęła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy
Mielnik ul. Piaskowa 38 o godz. 900, zakończyła się o godz. 1320-

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  XXVIII  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący  Pan
Władysław Stankiewicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Wójt zgłosił 2 wnioski w sprawie zmiany porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy:
1. Przesunięcie punktu 12 porządku obrad na miejsce punktu 7 –  Podjęcie uchwały w

sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji spółce wodnej działającej na
terenie Gminy Mielnik.

2. Wprowadzenie do porządku obrad punktu -  Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr
VII/38/11 Rady Gminy Mielnik z dnia 27 maja 2011r. w sprawie zasad wynajmu lokali
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych ustaliła porządek obrad XXIX
sesji  Rady Gminy wraz  z  ze  zgłoszonymi  przez  Pana Wójta  wnioskami  w następującym
brzmieniu:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały nr XXVI/191/13 Rady Gminy Mielnik z dnia 28

listopada 2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu.
7. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji spółce

wodnej działającej na terenie Gminy Mielnik.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014.
9. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na

lata 2014-2025.
10. Podjęcie  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na wyodrębnienie  z  budżetu  gminy

środków stanowiących fundusz sołecki.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do
rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie  stanowiących  jej
własności.
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12. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr III/14/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 28
grudnia  2006r.  w sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  z  budżetu  gminy na
prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach
wpisanych  do  rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie
stanowiących jej własności.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stypendiów  oraz  nagród  i  wyróżnień  sportowych
przyznawanych przez Gminę Mielnik za wyniki we współzawodnictwie sportowym.

14. Podjęcie  uchwały w sprawie  wystąpienia  do Ministra  Administracji  i  Cyfryzacji  z
wnioskiem  o  zmianę  rodzaju  miejscowości  dla  miejscowości  Olchowicze  i
Stankowicze w Gminie Mielnik.

15. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr VII/38/11 Rady Gminy Mielnik z dnia 27
maja  2011r.  w sprawie zasad wynajmu lokali  mieszkalnych  wchodzących  w skład
mieszkaniowego zasobu gminy.

16. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy
Mielnik.

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy.
18. Informacja z realizacji zadań i wykonania budżetów przez Gminny Ośrodek Kultury,

Sportu i Rekreacji i Gminną Bibliotekę Publiczną za rok 2013.
19. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
21. Wolne wnioski.
22. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXVIII sesji Rady Gminy jest
wyłożony na sali  obrad i jeżeli  do końca sesji  nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub
poprawki, zostanie on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy między sesjami.
1) Odbywają się zebrania wiejskie w poszczególnych sołectwach. Jest to ważny element

wspólnego działania i ustalania kierunków rozwoju sołectw.

2) Zostały  przygotowane  i  zawieszone  w  BIP  zapytania  cenowe  i  przetargi,  w  tym
również  istotny  dla  nas  przetarg  na  wykonanie  Chaty  Edukacji  Przyrodniczej  w
Maćkowiczach. W połowie kwietnia będzie znany rezultat tego przetargu.

3) Podpisano umowę z wykonawcami dokumentacji  projektowej na zagospodarowanie
placu  przy  świetlicy  w  Sutnie  i  na  elementy  zagospodarowania  rynku  (Placu
Kościuszki) w Mielniku.

4) W LGD pozytywnie oceniono i przekazano do Urzędu Marszałkowskiego nasz projekt
dotyczący budowy altany i ścieżki edukacji przyrodniczej w Maćkowiczach.

5) Rozstrzygnięto przetarg i przygotowywana jest umowa na rozpoczęcie I etapu budowy
altany  wraz  utwardzeniem  terenu  i  ogrodzeniem  działki  w  Radziwiłłówce.  Prace
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rozpoczną się pod koniec kwietnia lub na początku maja.

Pan Tadeusz Niewiadomski – Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i
Modernizacji  Rolnictwa  w  Siemiatyczach przedstawił  zebranym  informację  dotyczącą
płatności obszarowych i ONW oraz odpowiadał na zapytania dotyczące tego tematu.

Pan Wójt poinformował, że w Urzędzie Gminy Mielnik jest wyznaczonych 2 pracowników
do udzielania pomocy przy wypełnianiu wniosków o dopłaty.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  wpłynęło  pismo  Społecznego  Komitetu
Fundacji Sztandaru dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Siemiatyczach
w sprawie wparcia finansowego w kwocie 2 tys.zł. idei ufundowania sztandaru, nadania go
zgodnie  z  ceremoniałem  pożarniczym  wraz  z  całą  oprawą  artystyczno-kulinarną  oraz
wydaniem okolicznościowych pamiątek.

(w zał. na str...........prot.)
Pan  Przewodniczący  zaproponował,  aby  mimo  wypracowania  w  tej  sprawie  stanowiska
Komisji Rady (przekazać z budżetu gminy 1000,00 zł na ten cel), radni złożyli się np. po 100
zł., bez oglądania się na budżet gminy. Zdaniem Pan Przewodniczącego jest to rozwiązanie
bardziej honorowe i ambitne, będzie to znaczący gest ze strony radnych.

Pan Jan Zduniewicz poparł wniosek Pana Przewodniczącego.

Pan Sławomir Pytel zaproponował, aby inni mieszkańcy Mielnika również przyłączyli się do
tej idei.

Radni nie wnieśli uwag do propozycji Pana Przewodniczącego Rady.

Do punktu 5.

Interpelacja Nr 76/14 Pana Jana Zduniewicza
Mając  na  uwadze  obecną  sytuację  finansową  SPZOZ  w  Siemiatyczach,  który  prowadzi
opiekę  zdrowotną  na  terenie  naszej  gminy  jak  też  powtarzające  się  mówienie  (ze  strony
Dyrektora SPZOZ) o ewentualnej likwidacji naszego Ośrodka Zdrowia proszę Pana Wójta o:

• przygotowanie analizy ekonomicznej (kosztów i przychodów) w naszym Ośrodku w
oparciu o poprzednie 3 lata oraz przewidywania bieżącego roku,

• zgłoszenie  propozycji  Radzie  Gminy o  ewentualnych  rozwiązaniach  w przyszłości
naszego Ośrodka Zdrowia.

W/w materiały posłużą Radzie Gminy do zajęcia się tym tematem jeszcze w I półroczu br. (o
co będę zabiegać u Przewodniczącego Rady).

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 77/14 Pana Stefana Troca
Na bunkrze Nr 1 w 1977r. umieszczono tablicę granitową na której był napis: POLEGŁYM
W WALCE Z HITLEROWSKIM NAJEŹDŹCĄ 17-TU OFICEROM ARMII RADZIECKIEJ
SPOŁECZEŃSTWO  GMINY  MIELNIK  W  60-TĄ  ROCZNICĘ  REWOLUCJI
PAŹDZIERNIKOWEJ MIELNIK 7.XI.77. Przy bunkrach na terenie Moszczony Królewskiej
Gmina  Mielnik  ustawiła  tablice  informacyjne  z  opisem  poszczególnych  bunkrów  oraz
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oznakowała szlak prowadzący do każdego bunkra. Wspomniana tablica zawieszona była na
wystających drutach.  Zwróciłem sie do Wójta  Adama Toboty aby tablice zamontować na
trwale  i  wyczyścić  ją.  Na zebraniu  08.03.20114r.  w Moszczonie  Królewskiej  poruszyłem
temat tablicy. Wójt poinformował zebranych, że została ona zdjęta i przekazana do ODZM,
gdyż zgodnie z obowiązującymi przepisami prawnymi tablice o takiej treści nie mogą wisieć,
uzasadniając  to  tym,  że  poświęcona  jest  ona  okupantom.  Ta  wypowiedź  zbulwersowała
obecnych na zebraniu. W związku z tym proszę o:

1. Przedstawienie  przepisów  (podstawy  prawnej)  że  taka  tablica  nie  może  wisieć
(bunkier znajduje sie na gruncie prywatnym).

2. Proszę o zwrócenie tablicy i zamontowanie jej w dotychczasowym miejscu.
(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 78/14 Pana Antoniego Soszko
W związku z prowadzonymi pracami na wysypisku śmieci w Tokarach proszę o zasypanie
nierówności powstałych po okresie zimowym na drodze dojazdowej do pól (kolo Lodki Z. ) i
kolo Ratyńskiego.

(w zał.na str...........prot.)

Zapytanie Pana Sławomira Pytla
W promocji Gminy Mielnik na stronie internetowej GOKSiR-u znajdujemy taką informację,
cytuję:  ”W  obrębie  kompleksu  sportowego  GOKSiR-u  usytuowanego  nad  malowniczym
brzegiem rzeki Bug, przy ul. Zamkowej, znajdują się dwie pełnowymiarowe płyty boisk do
piłki  nożnej  (główna  i  treningowa).  Powstały  one  z  inicjatywy  oraz  nakładem  pracy
pasjonującej się futbolem części mieszkańców Mielnika w roku 2000. W roku 2005 zostały
przekazane  pod  zarząd  GOKSiR-u.  W roku 2012  obie  płyty  zostały  wyróżnione  tytułem
„Boiska na medal 2012″. Między innymi dzięki stadionom w dwóch kolejnych latach (2011 i
2012) otrzymaliśmy zaszczytny tytuł „Sportowej Gminy”. „
Natomiast na stronie Gminy Mielnik w zakładce obiekty sportowe znajduje się informacja: 

● „Pełnowymiarowe boisko sportowe wraz z trybunami (260 krzeseł) i zapleczem 
sportowym 

2 boiska pilkarskie (płyta główna i płyta rezerwowa) 
zaplecze(łazienki, natryski, szatnie) (Zaplecze nieczynne do odwołania) „  - zapis 
odstraszający na czerwono.
Na  początku  kadencji  informował  Pan  Wójt  Radę  Gminy  o  tym,  że  ujawnił  Pan
nieprawidłowości w funkcjonowaniu tego obiektu i skierował sprawę do Sądu aby gmina nie
ponosiła  kosztów za błędy innych,  składając obietnice  radnym szybkiego  zakończenia  tej
sprawy.  Minęło sporo czasu,  a mieszkańcy gminy Mielnik i inni,  którzy korzystali  z tych
obiektów razem z szatniami nie mają nadal informacji,  co się w sprawie dzieje. Ma to w
mojej ocenie negatywny wpływ na promocję naszej gminy. W związku z tym pytam:

1. Jaki  jest  obecny  stan  tej  sprawy  i  jakie  jest  stanowisko  Pana  Wójta  jako
zarządzającego mieniem gminy?

2. Jakie  koszty  poniosła  gmina  Mielnik  w tej  sprawie,  a  w szczególności;  a)  koszty
utrzymania nie używanego budynku zaplecza, b) koszty ekspertyz, c) koszty procesu
sądowego, d) koszty zabezpieczenia miejsca na przebieralnie i na urządzenia sanitarne
niezbędne do obsługi imprez?

3. Czy  opieranie  się  tylko  na  tymczasowych  rozwiązaniach  nie  hamuje  pełnego
wykorzystania  tych  obiektów  sportowych  i  rozwoju  działalności  sportowej  w

http://goksir.mielnik.com.pl/boisko-na-medal/#more-5665
http://goksir.mielnik.com.pl/gmina-mielnik-sportowa-gmina-2012-2/#more-7337
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Mielniku?
4. Czy Wójt jako gospodarz gminy Mielnik nie  jest  zobowiązany do dokończenia  tej

inwestycji i zabezpieczenia przed dewastacją oraz niszczeniem z uwagi na działania
warunków atmosferycznych?

5. Kiedy może być finał sprawy i czy szukał Pan Wójt rozwiązań w celu zakończenia
tego sporu, jeżeli tak to jakie kroki Pan podjął?

6. Czy oczekiwanie na sądowe zakończenie sprawy nie postawi gminy Mielnik w takiej
sytuacji,  że  po  kilku  latach  zbierania  dowodów  i  ponoszenia  kosztów  a  nawet
wygrania  procesu,  z  jakichś  przyczyn gmina  nie będzie  w  stanie  wyegzekwować
należnego jej roszczenia?

7. Czy nie marnotrawimy w ten sposób środków publicznych, poniesionych na budowę
tego zaplecza sportowego i oddanie go do użytku, ponoszonych na procesowanie się,
ponoszonych  na  funkcjonowanie  urządzeń  zastępczych  oraz  kosztów,  które  trzeba
będzie  ponieść  związanych  z  niszczeniem  obiektu  i  możliwym  zagrożeniem  nie
odzyskania odszkodowania po procesie? 

Z uwagi na zainteresowanie społeczne proszę o rzetelną i  wyczerpującą odpowiedź w tej
sprawie.

(w zał.na str...........prot.)

Zapytanie Pana Witolda Terebuna
Pytania dotyczące rozwożenia przez Pana Wójta czekoladek i dyplomów z okazji urodzin lub
imienin.

1. Z jakich środków finan sowych zakupywane są bomboniery i czekoladki? Ze środków
prywatnych Pana Toboty , czy ze środków budżetu gminy?

2. Jeśli  jest  to  finansowane  ze  środków  prywatnych,  to  dlaczego  do  ich  rozwożenia
wykorzystywany jest służbowy samochód z kierowcą?

3. Jeśli  jest  to  finansowane  ze  środków  gminnych,  to  na  jakich  zasadach  są  te
bomboniery i czekoladki rozdawane? Proszę o przedstawienie tych zasad.

4. Z jakiego źródła informacji i na jakiej podstawie prawnej czerpie Pan Wójt wiedzę na
temat dat oraz adresów zamieszkania poszczególnych mieszkańców w całej Gminie
Mielnik?

5. Jeśli wiedzę tą czerpie Pan Wójt z podległego sobie Urzędu Stanu Cywilnego Gminy
Mielnik, to czy nie jest w ten sposób łamana ustawa z dnia 29 sierpnia 1997 roku o
ochronie danych osobowych i jej artykuł pierwszy, który brzmi: Każdy ma prawo do
ochrony dotyczących go danych osobowych –  a  takimi  danymi  jest  data  urodzenia
każdej osoby i to gdzie i pod jakim adresem ona mieszka, oraz czy nie jest łamany
artykuł  23  tej  ustawy,  który  brzmi:  Przetwarzanie  danych  jest  dopuszczalne  tylko
wtedy,  gdy  osoba,  której  dane  dotyczą,  wyrazi  na  to  zgodę,  -  a  takiej  zgody  od
poszczególnych mieszkańców Pan Wójt raczej nie posiada.

Proszę o odpowiedź na piśmie.
(w zał.na str...........prot.)

Pan Jan Zduniewicz zapytał czy zapytanie to jest podpisane przez Pana Terebuna czy przez
tego, kto je napisał.

Pan Wójt odpowiedział, że zapytanie jest podpisane przez Pana Terebuna.
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Zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
Z artykułu w “Głosie Siemiatycz” wynika, że Wspólnota Gruntowa Wsi Mielnik dopuściła się
dewastacji drzew na swoim gruncie. Poprosił o wyjaśnienia w tej sprawie – czy zachowano
wszelkie procedury związane z wycinką drzew.

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Pani radna zapytała o wykonanie drogi Glińskiej w Radziwiłłówce.

Zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
Zapytał kiedy będą naprawiane drogi gminne w Wajkowie, w tym droga w kierunku Pana
Maruszeczko.

Do punktu 6.

Projekt uchwały o zmianie uchwały nr XXVI/191/13 Rady Gminy Mielnik z dnia 28 listopada
2013r.  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Siemiatyckiemu  uzyskał
pozytywną opinię Komisji Rady Gminy.

Pan Wójt na  wniosek Pana radnego Pytla  udzielił  szczegółowych  wyjaśnień  do projektu
uchwały.

Pan Zbigniew Jonio zapytał,  czy kostka z demontażu z chodników w Wilanowie wróci z
powrotem do gminy.

Pan Wójt odpowiedział, że zgodnie z prawem kostka ta stanowi obecnie własność powiatu
siemiatyckiego.

Pan Jan Zduniewicz stwierdził, że przyjemniej byłoby mu głosować za tą uchwałą, gdyby
były w niej zapisy o tym, że powiat więcej dołoży do tej drogi i gdyby to dotyczyło odcinka
od wsi Wilanowo do rozjazdu, bo jest on w bardzo złym stanie. Pan radny zaapelował do
Rady i do Pana Wójta aby jeszcze w tej kadencji poszukać rozwiązań w sprawie naprawy tego
odcinka drogi.

Pan  Przewodniczący  Rady zapytał  dlaczego  kostka  zdjęta  przy  przebudowie  drogi  w
Wilanowie nie może być z powrotem położona w tym samym miejscu skoro jest w dobrym
stanie.

Pan Wójt wyjaśnił, że dokumentacja wykonana w 2010r. na zlecenie Powiatowego Zarządu
Dróg przewidywała wymianę krawężników i kostki na nową.  Pan Wójt poinformował,  że
oprócz zwiększonego udziału  finansowego powiatu w tym przedsięwzięciu  udało nam sie
również uzgodnić, że 80 % tej kostki zostanie wbudowana w chodnik w Mielniku, w stronę
Przedmieścia.

Pan radny Terebun poinformował, że zabiegał u Pana Wójta o budowę odcinka drogi od wsi
Wilanowo do rozjazdu ale usłyszał, że budowany będzie tylko odcinek przez wieś.
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Pan Stefan Troc poprosił o podanie zakresu rzeczowego remontu nawierzchni bitumicznej
dróg w gminie.

Pan  Wójt poinformował,  że  przewiduje  się  wykonanie  2  odcinków  na  drodze  Sutno-
Niemirów,  jednego  lub  dwóch  odcinków  na  drodze  Mielnik-Wajków  i  jeśli  wystarczy
środków, to również poprawimy drogę w stronę Adamowa. Wszystko zależy od tego, jaką
kwotę uzyskamy w przetargu. W Moszczonie to co będzie robione zostanie sfinansowane ze
środków gminnych.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/210/14 o zmianie uchwały nr XXVI/191/13 Rady Gminy Mielnik z dnia 28 listopada
2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 7.

Projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji spółce wodnej
działającej na terenie Gminy Mielnik uzyskał pozytywną opinię Komisji Rady.

Pan Sekretarz Gminy omówił projekt w/w uchwały.  Dofinansowanie dotyczy utrzymania
urządzeń  melioracji  szczegółowych  na  trzech  obiektach:  Moszczona  Królewska  –
konserwowany  będzie  główny  rów  na  długości  1000m.,  na  obiekcie  Sutno  -  rów  (przy
wjeździe na “Sosnowiec”) i na obiekcie Niemirów - główny rów (odprowadzalnik) o długości
700m.  i  rów  w  dziale  łąkowym  Mętna.  Łącznie  wykonane  zostaną  prace  na  odcinku  2
km.800m.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/211/14 w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  w  formie  dotacji  spółce  wodnej
działającej na terenie Gminy Mielnik.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 8.

Pan Wójt poinformował, że po przeanalizowaniu dyskusji z posiedzenia Komisji zdecydował
o wycofaniu zadania dotyczącego realizacji projektu “Kronika Gminy Mielnik” i proponuje
aby środki w kwocie 30 tys.zł przeznaczyć na przygotowanie dokumentacji ulicy Górnej.

Pani Skarbnik omówiła proponowane zmiany do budżetu gminy na 2014r.

Pan Kazimierz Tobota zapytał ilu oferentów brało udział w przetargu na budowę altany w
Radziwiłłówce i ile wynosiła najniższa i najwyższa oferta.

Pan Wójt odpowiedział,  że było dwóch oferentów, przetarg dotyczył  ogrodzenia, budowy
altany  i  utwardzenia  terenu  pod  altanę.  Najniższa  oferta  wyniosła  124510,16  zł.,  druga
203318,90 zł..
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Pan Sławomir Pytel podziękował Panu Wójtowi za wycofanie zadania dotyczącego Kroniki.

Pan Stefan Troc zapytał czy wirtualny podatek od nieruchomości w kwocie miliona złotych
nie będzie miał wpływu na naliczenie ”janosikowego”.

Pani  Skarbnik odpowiedziała,  że  nie  ma  to  żadnego  wpływu,  do  tej  pory  również  ten
podatek był naliczany i wykazywany w skutkach. 

Pani Maria Boguszewska zapytała  na jakim etapie  jest  realizacja  zadania  -  rewitalizacja
parku w Mielniku. Czy ponosiliśmy już jakieś koszty z tym związane?

Pan Wójt odpowiedział, że do tej pory nie ponieśliśmy żadnych wydatków na ten cel.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/212/14 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 9.

Projekt  uchwały w prawie  zmian  w  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy na lata
2014-2025 otrzymał pozytywną opinię Komisji Rady.

Pan Jan Zduniewicz zapytał czy kwoty wykazane do spłacania w poszczególnych latach są
odsetkami.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to tylko kapitał, odsetki są po stronie wydatków.

Pani  Maria  Boguszewska zapytała  czy  nie  należałoby  wprowadzić  programu
oszczędnościowego mającego na celu zmniejszenie zadłużenia gminy.

Pan Wójt stwierdził, że na ten rok i na przyszły nie ma takiej potrzeby, ponieważ wszystkie
wskaźniki  i  zobowiązania  wynikające  z  ustawy  o  finansach  publicznych  Gmina  Mielnik
spełnia. Mamy jeszcze duże rezerwy w możliwości zaciągania kredytów. Na ten moment Pan
Wójt nie widzi takiej potrzeby.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 2 głosach wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr XXIX/213/14 w sprawie zmian w w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy na lata 2014-2025.

(w zał.na str...........prot.)
(po przerwie)

Do punktu 10.

Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie z budżetu gminy środków
stanowiących fundusz sołecki otrzymał pozytywną opinię Komisji Rady.
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Pan Sekretarz Gminy poinformował, że nowa ustawa o funduszu sołeckim spowodowała, że
znaleźliśmy się  w grupie  8 gmin  w Polsce,  które  nie  otrzymają  z  budżetu  państwa 10%
zwrotu środków wydatkowanych w ramach funduszu sołeckiego. Radnym przedłożono dwa
projekty uchwał – jeden w sprawie wyodrębnienia środków i drugą w sprawie nie wyrażenia
zgody na wyodrębnienie środków w ramach funduszu sołeckiego. Na posiedzeniu Komisji
radni opowiedzieli się za wyodrębnieniem środków w ramach funduszu soleckiego.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/214/14  w sprawie   wyrażenia  zgody na  wyodrębnienie  z  budżetu  gminy  środków
stanowiących fundusz sołecki.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 11.

Projekt uchwały w sprawie  udzielenia  dotacji  z budżetu gminy na prace konserwatorskie,
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności otrzymał pozytywną
opinię Komisji Rady.

Pan  Wójt poinformował,  że  projekt  uchwały  obejmuje  4  parafie.  Nie  jest  ujęta  Parafia
Rzymsko-Katolicka  w  Mielniku,  ponieważ  złożony  przez  Parafię  wniosek  dotyczył  prac
związanych z placem wokół zabytku. Plac nie jest ujęty w rejestrze zabytków, w związku z
czym  nie  może  być  udzielone  dofinansowanie  na  tego  typu  prace.  Sumy wymienione  w
projekcie uchwały uzgodniono z proboszczami. Prace wymienione we wnioskach parafii są
pracami związanymi z elementami zabytkowymi świątyń.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/215/14 w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 12.

Projekt uchwały o zmianie  uchwały Nr III/14/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 28 grudnia
2006r.  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru
zabytków położonych  na terenie  Gminy Mielnik  nie  stanowiących  jej  własności  otrzymał
pozytywną opinię Komisji Rady.

Pan Wójt poinformował, że zmiana uchwały wynika z potrzeby uwzględnienia możliwości
dofinansowania  Parafii  Rzymsko-Katolickiej  w  Mielniku,  której  wniosku  wcześniej  nie
mogliśmy uwzględnić. Po rozmowach z proboszczem parafij uzgodniono zakres prac, które są
potrzebne w świątyni i mieszczą się w pracach konserwatorskich. Zgodnie obowiązująca do
tej pory uchwałą nie możemy jednak rozpatrywać wniosków zgłoszonych po 15 października.
W związku z tym wprowadzamy do uchwały drugi termin składania wniosków – do 31 lipca,
co pozwoli nam na udzielenie pomocy Parafii w Mielniku.
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Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/216/14 o zmianie uchwały Nr III/14/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 28 grudnia 2006r.
w sprawie określenia  zasad udzielania  dotacji  z budżetu gminy na prace konserwatorskie,
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 13.

Projekt uchwały w sprawie stypendiów oraz nagród i wyróżnień sportowych przyznawanych
przez  Gminę  Mielnik  za  wyniki  we  współzawodnictwie  sportowym  otrzymał  pozytywną
opinię Komisji Rady.

Pan Sekretarz  Gminy poinformował,  że  projekt  uchwały  skierowany  jest  do  młodzieży
szkolnej  i  akademickiej  zamieszkującej  teren  naszej  gminy.  W  projekcie  ustanawiamy
okresowe stypendia sportowe, nagrody i wyróżnienia we współzawodnictwie sportowym w
różnych  dyscyplinach  sportu.  Komisje  Rady zaproponowały stypendium w wysokości  nie
wyższej niż 200,00 zł. miesięcznie, wysokość nagrody nie może być wyższa niż 300,00zł.
brutto i wartość wyróżnienia nie może być wyższa niż 150,00 zł.  brutto.  Wnioski  będzie
rozpatrywać Komisja powołana przez Wójta Gminy. W roku 2014r. Komisje Rady proponują
łączne środki na ten cel w wysokości 10 tys.zł.
Pan Sekretarz udzielił odpowiedzi na pytanie Pana Jana Zduniewicza dotyczące przyznawania
nagród i wyróżnień dla uczniów nie zrzeszonych w klubach.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/217/14  w sprawie stypendiów oraz nagród i wyróżnień sportowych przyznawanych
przez Gminę Mielnik za wyniki we współzawodnictwie sportowym.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 14.

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji z wnioskiem o
zmianę rodzaju miejscowości dla miejscowości Olchowicze i Stankowicze w Gminie Mielnik
otrzymał pozytywną opinię Komisji Rady.

Pan Sekretarz Gminy omówił w/w projekt uchwały.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/218/14 w sprawie wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji z wnioskiem o
zmianę rodzaju miejscowości dla miejscowości Olchowicze i Stankowicze w Gminie Mielnik.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 15.

Projekt uchwały o zmianie uchwały Nr VII/38/11 Rady Gminy Mielnik z dnia 27 maja 2011r.
w  sprawie  zasad  wynajmu  lokali  mieszkalnych  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego
zasobu gminy otrzymał pozytywną opinię Komisji Rady.
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Pan  Sekretarz  Gminy omówił  w/w  projekt  uchwały.  Przedstawił  radnym  zmiany  w
projekcie uchwały.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/219/14 o zmianie uchwały Nr VII/38/11 Rady Gminy Mielnik z dnia 27 maja 2011r. w
sprawie zasad wynajmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu
gminy.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 16.

Pan Przewodniczący Rady przekazał dalsze prowadzenie obrad sesji Wiceprzewodniczącej
Rady Gminy Pani Alinie Hackiewicz -Stępień.

Pani  Wiceprzewodnicząca poinformowała,  że  Pan  Przewodniczący  Rady  Władysław
Stankiewicz złożył oświadczenie, że z dniem 26 marca 2014r. zrzeka się mandatu radnego
Rady Gminy Mielnik uzyskanego w okręgu wyborczym nr 4.

Pan Władysław Stankiewicz odnosząc się do tego faktu stwierdził, że błądzenie jest rzeczą
ludzką. Mimo posiadanego doświadczenie w polityce gminnej, samorządowej, popełnił błąd,
który  nie  powinien  zaistnieć.  Mając  dużo  hektarów  własnego  gospodarstwa  i  dodatkowe
dzierżawy uszło jego uwadze, że ma zawartą 20 lat wcześniej dzierżawę z gminą. Po wyborze
na funkcję radnego Pan Stankiewicz zapomniał o wygaszeniu tej dzierżawy. Otrzymywał z
gminy pisma w sprawie płatności za dzierżawę, było to księgowane i nikt z pracowników
Urzędu Gminy nie powiedział mu, że nie powinien mieć takiej dzierżawy. Zostało to szybko
wykorzystane przez ludzi mu “życzliwych”, takich jak Pan Bukrewicz, który złożył skargę do
Wojewody.  Wojewoda  podjął  prawne  działania  i  skutkiem  tego  doszło  do  wygaśnięcia
mandatu. Istnieje możliwość aby pozostał radnym do końca kadencji, jednak Pan Stankiewicz
nie chce z tej drogi skorzystać, uważa, że radnym nie można być za wszelka cenę
Poprosił Radę Gminy  o przyjęcie jego wniosku w sprawie zrzeczenia się mandatu radnego.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/220/14 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Mielnik.

(w zał.na str...........prot.)

Pan Władysław Stankiewicz podziękował Radzie,  Panu Wójtowi i  pracownikom Urzędu
Gminy za 3,5 letnią współpracę.

Pani  Wiceprzewodnicząca  Rady również  podziękowała  Panu  Stankiewiczowi  za
współpracę.

Do punktu 17.

Pan Sekretarz Gminy zapoznał radnych z zasadami wyboru przewodniczącego rady.

Do komisji skrutacyjnej zgłoszono następujących radnych:
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Pani  Maria  Boguszewska  zgłosiła  kandydaturę  Pana  Sławomira  Leoniuka.  Pan  Leoniuk
wyraził zgodę.

Pan  Jan  Zduniewicz  zgłosił  kandydaturę  Pani  Marii  Boguszewskiej  i  kandydaturę  Pana
Antoniego Soszko. Pani Boguszewska nie wyraziła zgody, Pan Soszko wyraził zgodę.

Pan Lucjan Kożuchowski zgłosił kandydaturę Pana Sławomira Pytla. Pan Pytel nie wyraził
zgody.

Pan Sławomir Pytel zgłosił kandydaturę Pana Lucjana Kożuchowskiego.

Pan Wójt zauważył, że Pan Kożuchowski był już kiedyś w komisji skrutacyjnej, na której
działanie Pan Pytel złożył doniesienie.

Pan Pytel powiedział, że to nie była tylko jego wina, bo w pracy komisji wystąpiły pomyłki.

Pan Kożuchowski nie wyraził zgody na pracę w komisji skrutacyjnej.

Pan Zbigniew Jonio zgłosił kandydaturę Pana Stanisława Drozdowskiego. Pan Drozdowski
wyraził zgodę.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, powołała do wyboru
Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik komisję skrutacyjną w następującym składzie:

1. Sławomir Leoniuk
2. Antoni Soszko
3. Stanisław Drozdowski

(po przerwie)

Członkowie komisji skrutacyjnej na przewodniczącego wybrali Pana Antoniego Soszko.

Na Przewodniczącego Rady Gminy zgłoszono następujące kandydatury:

1. Panią  Alinę  Hackiewicz-Stępień (wyraziła  zgodę)  –  zgłoszenia  dokonał  Pan  Jan
Zduniewicz

2. Pana Sławomira Pytla (wyraził zgodę) – zgłoszenia dokonał Pan Antoni Soszko.

Pan Kazimierz Tobota zgłosił wniosek aby zamknąć listę kandydatów na Przewodniczącego
Rady Gminy.

Rada Gminy 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła wniosek Pana
radnego Toboty.

Pan Sekretarz przedstawił radnym tryb pracy komisji skrutacyjnej.

(po przerwie)

Pan Sekretarz Gminy przedstawił radnym zasady głosowania na Przewodniczącego Rady
Gminy Mielnik.
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Komisja skrutacyjna przeprowadziła głosowanie na Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik.
(po przerwie)

Przewodniczący Komisji skrutacyjnej Pan Antoni Soszko przedstawił wyniki głosowania na
Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik:
W głosowaniu tajnym na Przewodniczącego Rady Gminy udział wzięło 14 radnych.
Głosów ważnych oddano 14, głosów nieważnych nie było.
Na poszczególnych kandydatów oddano następującą ilość głosów:

1. Alina Hackiewicz-Stępień - za 8 głosów, głosów przeciw nie było, wstrzymujących
się głosów nie było.

2. Sławomir Pytel - za 6 głosów, głosów przeciw nie było, wstrzymujących się głosów
nie było.

Przewodniczącym Rady Gminy Mielnik wybrano Panią Alinę Hackiewicz-Stępień.

Rada  Gminy  Mielnik  w  głosowaniu  tajnym  podjęła  uchwałę  nr  XXIX/221/14 w
sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy.

(w zał.na str...........prot.)

Pani  Alina  Hackiewicz-Stępień podziękowała  za  okazane  jej  zaufanie  i  powierzenie  jej
funkcji  Przewodniczącej  Rady  Gminy.  Stwierdziła,  że  liczy  na  współpracę  i  pomoc  w
sprawowaniu tej funkcji.

W związku z wyborem na funkcję Przewodniczącej  Rady Gminy Pani Alina Hackiewicz-
Stępień złożyła rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Mielnik.

(po przerwie)

Pani  Przewodnicząca zgłosiła  wniosek w  sprawie  uzupełnienia  porządku  obrad  o  punkt
“Podjęcie  uchwały  w sprawie  przyjęcia  rezygnacji  z  funkcji  Wiceprzewodniczącego Rady
Gminy Mielnik”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, uzupełniła porządek obrad sesji
o punkt “Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy Mielnik”.

Do punktu 18.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XXIX/222/14 w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Gminy
Mielnik.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 19.

Pani Urszula Tomasik – Dyrektor GOKSiR i Pani Irena Wysocka - Kierownik Gminnej
Biblioteki  Publicznej odpowiedziały na pytania radnych dotyczące informacji  z realizacji
zadań i wykonania budżetów przez Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji i Gminną
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Bibliotekę Publiczną w Mielniku.

Pani Maria Boguszewska zapytała o kwotę dochodów ze sprzedaży biletów i ODZ.

Pani  Przewodnicząca  Rady zapytała  o  program  Dni  Gminy  Mielnik,  sieć  punktów
bibliotecznych i o czytelnictwo książek.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  z  realizacji  zadań  i  wykonania
budżetów przez Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji i Gminną Bibliotekę Publiczną
za rok 2013.

(w zał.na str...........prot.)

Do punktu 20.

Pan Tadeusz Szeweluk – Dyrektor ZGK przedstawił informację na temat funkcjonowania
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

(w zał.na str...........prot.)

Pani Maria Boguszewska zapytała o przyczynę nieobecności Pana Dyrektora na posiedzeniu
komisji  oraz  dlaczego Pan Dyrektor  rezygnuje  dotacji  w kwocie  13 tys.zł.  Zdaniem Pani
radnej  ZGK stara  się  utrzymać  swoją  pozycję,  wykonuje  zadania  statutowe  bez  zarzutu.
Zwróciła się do Pana Wójta z zapytaniem, czy Pan Dyrektor został zaproszony na posiedzenie
Komisji. Pani radna odniosła się również do sprawy zlecania prac dla ZGK, poinformowała,
że stara się wyjaśniać mieszkańcom, że ZKG bez zgody Pana Wójta nie wykonuje żadnych
prac.

Pan Dyrektor Szeweluk stwierdził,  że  jeżeli  ktoś go nie zaprasza,  to  on nie przychodzi.
Materiały  na  posiedzenie  komisji  przygotował,  otrzymał  oficjalne  zaproszenie  na  sesję,
natomiast na posiedzenie Komisji nie otrzymał zaproszenia. Tylko dlatego był nieobecny.

Pan Wójt wyjaśnił, że to nie on zaprasza na posiedzenie Komisji.

Pani  Przewodnicząca  Rady zapewniła,  że  na  następne  posiedzenia  Komisji  będzie
zapraszała kierowników jednostek, jeśli będą mieli materiały do zreferowania.

Pan Dyrektor Szeweluk w kwestii wykonywania prac przez ZGK wyjaśnił, że oprócz zleceń
doraźnych  Zakład  wykonuje  prace  porządkowe  w  ramach  ryczałtu.  Odnośnie  nie
wykorzystania kwoty dotacji poinformował, że zabrakło środków w budżecie. Cena zbiornika
okazała się wyższa niż zaplanowano, dlatego zrezygnowano z jego zakupu.

Pani  Maria  Boguszewska zapytała  na  co wydano  pieniądze  przeznaczone  pierwotnie  na
zbiornik.

Pan Wójt odpowiedział,  że nie może w tej chwili odpowiedzieć na to pytanie, należałoby
sprawdzić cały rok budżetowy. Prawdopodobnie pieniądze te nie zostały wykorzystane.
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Pan Jan Zduniewicz stwierdził, że wydatek ten trzeba byłoby zapisać w dotacjach celowych
w roku bieżącym. Pan radny uważa, że w zakładzie potrzebne są działania oszczędnościowe,
nie może być tak, że plan usług jest niewykonany o 40 tys.zł. W planie tego roku zakładamy
że  wydatki  przewyższą  dochody  o  49800,00  zł.  Pan  radny  uważa,  że  jeżeli  nie  uda  się
zwiększyć przychodów z tytułu usług, to trzeba wprowadzić działania oszczędnościowe w
zmniejszeniu wydatków. Pan radny uważa, że Pan Dyrektor Szeweluk poradzi sobie z tym
problemem. Zaoferował swoją pomoc w tym zakresie.

Pan Dyrektor  ZGK stwierdził  że  rozwiązanie  leży  w  zwiększeniu  dotacji  dla  ZGK lub
zmniejszeniu stanu zatrudnienia. Koszty działania zakładu w sferze świadczenia usług nie są
duże, gro wydatków to koszty osobowe. Należy zastanowić się nad formą działania zakładu,
zdaniem Pana Dyrektora np. prywatyzacja szybko zniszczy zakład. Trzeba albo zmniejszyć
zatrudnienie albo dać ludziom tyle pracy, aby mogli zarabiać.

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią Pana Dyrektora. Uważa,
że należy bardziej  dopilnować pracowników i skrócić  czas wykonywania prac.  W kwestii
prac zleconych należy dogadać się z Wójtem.

Pan Jan Zduniewicz
Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Pana  Dyrektora  stwierdził,  że  wierzy  w  to,  że  rozmowy
Dyrektora z Wójtem dadzą efekt, musi być jednak większa wydajność załogi. Pan Wójt oceni
wówczas, że większy wykonany zakres rzeczowy prac jest więcej wart w ramach ryczałtu.
Otrzymanie  większego  ryczałtu  spowoduje  likwidację  dziury  w  budżecie  ZGK.  Należy
bardziej dopilnować ludzi zatrudnionych przy pracach interwencyjnych, wówczas rzeczowe
efekty będą większe. Zdaniem Pana radnego ustanie wówczas krytyka mieszkańców, którzy
negatywnie  oceniają  jakość  prac  wykonywanych  przez  tę  grupę  ludzi.  Na  pewno  trzeba
rozmawiać z Panem Wójtem w sprawie zmiany wysokości ryczałtu za świadczone przez ZGK
prace.

Pani Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że dyskusja wywołana tym tematem wskazuje na
konieczność  dalszych  rozmów  i  zastanowienia  się  nad  sprawą  funkcjonowania  ZGK.
Zapewniła, że kiedy omawiane będą sprawy dotyczące ZGK Pan Dyrektor będzie zapraszany
na posiedzenia Komisji Rady, 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości  informację na temat  funkcjonowania Zakładu
Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

Do punktu 21.

Pan  Wójt pogratulował  Pani  Alinie  Hackiewicz-Stępień  wyboru  na  funkcję
Przewodniczącego Rady Gminy Mielnik.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Pan Wójt Gminy.

Odpowiedź na interpelację nr 76/14 Pana Jana Zduniewicza (w zał.na str...........prot.)



16

Odpowiedź na interpelację nr 77/14 Pana Stefana Troca (w zał.na str...........prot.)

Odpowiedź na interpelację nr 78/14 Pana Antoniego Soszko
Po  zakończeniu  wyrównywania  i  zasadzania  lasu  na  dzikim  wysypisku  w  Tokarach
wykonawcy  tych  prac  wyrównają  i  wyprostują  drogę  dojazdową  do  pól.  W  przyszłym
tygodniu powinny się tam zacząć prace.

Odpowiedź na zapytanie Pana Sławomira Pytla (w zał.na str...........prot.)

Odpowiedź na zapytanie Pana Witolda Terebuna
Pan Wójt stwierdził, że cieszy się bardzo, że przy swoich obowiązkach może jeszcze znaleźć
czas na taką formę spotkań z mieszkańcami. Spotkanie z takimi ludźmi daje mu nowy zasób
sił do pracy. Szczegółowa odpowiedź w zał. na str...........prot.

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Po rozstrzygnięci przetargu na dowóz destruktu i żwiru będą realizowane zaczęte w ubiegłym
roku drogi, w tym droga Glińska w Radziwiłłówce i Krawczanka w Mielniku.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
Odnośnie naprawy dróg gminnych Pan Wójt poinformował,  że wszystkie  związane z tym
prace  czekają  na  rozstrzygnięcie  przetargów  i  wyłonienie  wykonawców,  którzy  dadzą
najlepszą  cenę  na  dostarczenie  1  tony  destruktu,  żwiru  itd.  Przewidujemy,  że  prace  na
polnych drogach (wyrównarka, dożwirowanie) rozpoczną się w połowie kwietnia.

Odpowiedź na zapytanie Pana Zbigniewa Jonio
Pan Wójt poinformował, że bardzo dobrze współpracuje mu się ze Wspólnotą Gruntową Wsi
Mielnik. Zawsze dochodziło do porozumienia w sprawie korzystania z gruntów Wspólnoty, w
zamian za nasze usługi jak np. koszenie nad Bugiem. W roku ubiegłym, w lipcu i sierpniu,
Wspólnota  wystąpiła  do Urzędu Gminy z  wnioskiem o wydanie  zezwolenia  na  usunięcie
drzew (brzozy brodawkowej, sosny pospolitej, olszy,wierzby kruchej). W związku z tym, że
wniosek  dotyczył  obszarów Natura  2000 wystąpiliśmy  do Regionalnej  Dyrekcji  Ochrony
Środowiska  o  ocenę  czy  wycięcie  tych  drzew  nie  będzie  zagrożeniem  dla  ochrony
środowiska,  zagrożeniem  dla  siedlisk  ptaków  itp.  W  roku  ubiegłym  komisja  z  RDOŚ
przeprowadziła  wizję  lokalną  i  wyodrębniła  obszary,  na  których  nie  można  prowadzić
odkrzaczania.  Na  pozostałym  obszarze  odkrzaczanie  można  przeprowadzić.  Odkrzaczanie
powinno być  przeprowadzone poza okresem lęgowym ptaków (kwiecień-15 sierpień).  Na
podstawie tego protokołu Pan Wójt wydał  decyzję  pozwalającą na usuniecie  zakrzaczeń i
drzew. Dotyczyło  to  również wierzb przy Górze Zamkowej,  posadzonych  w 1936r.  przez
Związek Strzelców w rocznicę śmierci Józefa Piłsudskiego. Wierzby te stanowiły zagrożenie
Teraz uzgodniono ze Wspólnotą aby z racji wczesnej wiosny wstrzymała prace związane z
wycinką dużych drzew, prace te będą kontynuowane jesienią. Pan Wójt podkreślił, że decyzję
w sprawie usunięcia drzew podjęła Wspólnota Gruntowa Wsi Mielnik, która jest właścicielem
gruntu.
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Do punktu 22.

Pan Wiesław Piotrowski sołtys sołectwa Mętna
Należy  naprawić  drogę  asfaltową  we  wsi  (ulica  Wysocka),  jest  tam  potężna  wyrwa,
odświeżyć przystanek w Adamowie i zamontować drzwi. W Adamowie jest boisko do piłki
nożnej, obok są ławki, zadaszenie i duży gril. Wokół tego jest sporo śmieci i trzeba byłoby to
posprzątać.

Pan  Sekretarz  poinformował,  że  boisko  i  urządzenia  przy  nim  stanowią  samowolę
budowlaną,  boisko od lat  jest  nieużywane.  To,  że  jest  tam bałagan,  jest  zasługą  samych
mieszkańców.

Pan Wójt zlecił Panu Dyrektorowi ZGK naprawę drogi i posprzątanie śmieci przy boisku.
Poinformował,  że  w sprawie  utrzymania  porządku na boisku zwróci  się  do mieszkańców
Adamowa na najbliższym zebraniu wiejskim. Jeśli chodzi o przystanek w Adamowie, to w
przyszłym tygodniu zostanie to sprawdzone i ustalony zostanie zakres prac.

Pan Jan Zduniewicz
Poruszył sprawę stanu ulicy Przemysłowej w Mielniku – jest tam rozciągnięta kreda i brud.
Sprawa jest radnym i sołtysom znana, mówiono już o niej w poprzedniej kadencji. Trzeba
podjąć działania mające na celu wpłynięcie na zakłady kredowe, aby rozwiązały ten problem.
Podał przykład rozwiązania podobnego problemu na drodze wojewódzkiej przy wyjeździe ze
żwirowni  w Anusinie.  Trzeba  wpłynąć  na Powiatowy Zarząd Dróg w Siemiatyczach aby
podobnie  potraktował  zakłady  kredowe  jak  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  potraktował
właściciela żwirowni w Anusinie. Teraz droga wojewódzka na odcinku przy żwirowni jest
codziennie sprzątana
Sprawę wycięcia krzewów na gruntach Wspólnoty i odsłonięcie rzeki Bug Pan radny uznał za
dobre  rozwiązanie.  Teraz  należy  wspólnie  ze  Wspólnotą  zastanowić  się  jak zasłonić  mur
cmentarny, żeby był ładny widok na Górę Zamkową. Pan radny proponuje skonsultować się z
fachowcami od zieleni w sprawie dokonania tam nasadzeń.

Pani Anna Łojko – sołtys sołectwa Maćkowicze
Pani radna zapytała kto oczyszcza tablice informacyjne z zszywek. Pani sołtys stwierdziła, że
sama nie jest w stanie oczyścić tych tablic.

Pan  Dyrektor  ZGK poinformowal,  że  zna  ten  problem,  pracownicy  ZGK  w  miarę
możliwości czyszczą tablice.

Pan Zbigniew Jonio zgłosił potrzebę usunięcia wyciętych krzaków leżących przy drodze do
Osłowa. Jak był silny wiatr to dużo z tych krzaków leżało na drodze, co stanowiło zagrożenie
dla ruchu.

Pan Wójt  wyjaśnił,  że  jest  porozumienie  z  firmą  dokonującą  wycinki  nad  Bugiem,   po
skończeniu tam prac uprzątną również wycięte krzaki na odcinku drogi do Maćkowicz.

Pan Stanisław Drozdowski  zgłosił  potrzebę  uprzątnięcia  lodu na  drodze  z  Wajkowa do
Sutna. Zbliża się czas wysiewu nawozów i rolnicy mają utrudniony dojazd na łąki.
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Pan Dyrektor ZGK poinformował, że za kilka dni będzie można tam podjechać koparką i
poprawić tę drogę.

Pan Kazimierz Zalewski –  sołtys  sołectwa Tokary zapytał  czy w roku bieżącym będzie
odbierana folia po sianokiszonkach.

Pan Dyrektor ZGK poinformował, że folia po sianokiszonkach traktowana jest jak każda
folia  i  powinna  być  odbierana  przez  PUK  Hajnowka  w  określonym  harmonogramem
terminie. Od 1 kwietnia br. na terenie ZGK rozpocznie działalność Punkt Selektywnej Zbiórki
Odpadów Komunalnych i folia zostanie zebrana i złożona w PSZOK. Informacja na ten temat
zostanie rozpropagowana na terenie gminy.

Pan Krzysztof Nikitorowicz zapytał czy Urząd Gminy Mielnik posiada wiedzę na temat tego
co dzieje się dalej w sprawie sprzedaży promów.

Pan Wójt odpowiedział, że nie mamy takiej wiedzy.

Pan Stefan Troc
1) Zapytała czy podjęto działania w sprawie kupna działki w Moszczonie Królewskiej.

Czy prowadzone są w tej sprawie negocjacje z GS?
2) Na stadionie  w Moszczonie  Królewskiej  odbędzie  się  turniej  piłki  nożnej,  którego

współorganizatorem jest GOKSiR. W związku z powyższym trzeba tam co roku sypać
nawozy, bo inaczej zginie trawa.

3) W  Podlaskim  Urzędzie  Marszałkowskim  zostały  nie  rozdysponowane  środki  na
kanalizację i wodociągi. Czy Gmina Mielnik skorzysta z tych środków.

Pan Wójt Gminy
W sprawie kupna działki trwają negocjacje, jednak suma jakiej GS żąda za działkę jest dla
nas zbyt wysoka. 
Nasz wniosek na kanalizację w stronę Moszczony Królewskiej dotyczy środków z PROW.
Wniosek  jeszcze  nie  został  rozpatrzony.  Wstępnie  wiemy,  że  wszystkie  wnioski  będą
rozpatrzone  pozytywnie.  Każda  gmina  miała  przypisaną  w  PROW  pulę  środków  do
wykorzystania w określonym czasie, nam po budowie oczyszczalni ścieków pozostało jeszcze
około 300 tys. zł. i wykorzystamy je na kanalizację w Osłowie.

Pan Jan Zduniewicz poinformował, że w Kurierze Porannym ukazał się artykuł, że z 19,2
mln.zł.  na  cele  wojewódzkie  rozdysponowano  16  mln.zł.  i  wszystkie  wnioski  załatwiono
pozytywnie. W grupie tej jest również Mielnik.

Pani Maria Boguszewska poinformowała, że złoży do Pana Wójta wniosek aby przedstawił
Radzie Gminy dokument pod nazwą “Plan rozwoju Gminy Mielnik na lata 2012-2032”.

Pan Wójt Gminy wyjaśnił,  że  nie  mamy całościowego dokumentu w tej  sprawie,  mamy
opracowania,  które  zawieszone  są  na  stronie  internetowej  UG,  łącznie  z  badaniami
ankietowymi i wynikami prac wszystkich komisji.  Na dotychczasowe prace wydaliśmy 71
tys.403 zł., były to wynagrodzenia dla Pana Jarosława Danowskiego i Pani Beaty Bezubik.
Pozostałe  koszty  związane  były  ze  spotkaniami  i  posiedzeniami  radnych  i  mieszkańców,
którzy w tych zespołach pracowali.  W II półroczu trzeba będzie wrócić do prac nad tym
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planem, w ubiegłym roku nie podejmowaliśmy się tego zadania,  ponieważ czekaliśmy na
rozstrzygnięcia związane z możliwościami pozyskiwania środków unijnych.

Pani Maria Boguszewska stwierdziła, że wydaliśmy już za dużo pieniędzy na ten plan, jest
to bardzo kosztowne zadanie. Uważa, że nie należy już dalej wchodzić w koszta związane z
planem. Uznała, że wydane do tej pory pieniądze na ten cel są zmarnowane.

Pan Wójt stwierdził, że pewnie już nie my będziemy decydować o realizacji drugiej części
projektu  związanego  z  planem Rozwoju  Gminy  Mielnik.  Kolejna  rada  na  pewno  zechce
wrócić do planu, ponieważ będzie to dokument wymagany przy realizacji wielu projektów.

Pan Jan Zduniewicz  stwierdził,  że  popiera  stanowisko Pani  radnej  Boguszewskiej,  żeby
zajęła się tym władza wykonawcza i uchwałodawcza już po wyborach. Sprawę trzeba odłożyć
do następnej kadencji.

Do punktu 23.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XXIX  sesji  Rady  Gminy  Przewodniczącą  Rady
podziękowała radnym i gościom za udział w sesji i zamknęła jej obrady.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska

  Przewodnicząca Rady

          Alina Hackiewicz-Stępień


